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Visonta Községi Önkormányzat 
áldott, békés, szeretetteljes karácsonyi ünnepeket 

és sikerekben, egészségben gazdag  
boldog új évet kíván 

a község valamennyi lakójának. 
 

 

 

 

 
 
 

KARÁCSONY  
Az egyik legnagyobb ünnepünk, Jézus Krisztusnak a 
Megváltó születésének napja: a szeretet, az öröm, a 
békesség, a család, az otthon ünnepe. Az adventi 
koszorúval készülünk karácsonyra. András napjához 
legközelebb eső vasárnap és december 25-e közötti 
négy hetes időszak advent ünnepe. Az első adventi 
koszorút 1860-ban egy hamburgi lelkész készítette. 
Egy óriási fenyőkoszorút függesztett a plafonra és 24 
gyertyát tett rá, utalva ezzel az ünnep valamennyi 
napjára. Ez a szokás idővel annyiban módosult, hogy 
a gyertyák száma négyre, az adventi vasárnapok 
számára csökkent. A rajta lévő gyertyák a karácsony 
előtti vasárnapok liturgikus színeiben jelennek meg a 
hagyománytisztelőknél. Az adventi koszorú ma is az 
ünnep nélkülözhetetlen szimbóluma, melynek 
rengeteg változata létezik.  
A kis gyertyák a karácsonyfa ágain az új fény 
eljövetelét szimbolizálták, és utat mutattak a Három 
Királyoknak a kis Jézus megtalálásához.  
A díszítés sokat változott az idők folyamán. A 
karácsonyfa ágaira gyertya helyett izzósor került és a 
szaloncukrok, színes, bőséges választékából az kerül 
fel, ami csak szem-szájnak ingere.  

A legtöbb családban szentestén, amikor a 
karácsonyfát körül állják, minden lámpát eloltanak, 
csak a karácsonyfa fényei világítanak.  

Jézus Krisztus eljövetelét ünnepeljük. Hálát adunk, 
hogy Isten elküldte Fiát, aki megváltott bennünket. 
Ünnepeljünk örömmel és a szeretet töltse el 
szívünket. 
Mindenkinek kegyelmekben gazdag ünnepeket 
kívánok! 

Iváncsy Balázs plébános 
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Tisztelt Visontai Lakosok! 
A 2020-as év enyhén szólva sem a terveink szerint 
alakult. Sokat látott és megélt ismerőseink szerint: 
„Mi már azt hittük, hogy mindent láttunk. Ez a világ 
nem tud újat mutatni nekünk.” Az év pedig olyan 
váratlan események sorozatát hozta, amelyet nem 
láthattunk előre. Szép tervekkel, tenni akaró 
energiával teli indultunk az esztendőnek.  
Az első két hónap legfontosabb feladata az éves 
költségvetés előkészítése, megtárgyalása és 
elfogadása volt. Az elfogadott költségvetés 
tartalmazza éves feladatainkat. Februárban úgy 
éreztük, hogy tisztán látjuk az előttünk álló és 
megoldásra váró kihívásokat.  

 
Majd jött a március. Március 11-én veszélyhelyzetet 
hirdettek. A polgármesternek kellett átvennie a 
képviselőtestület jogkörét. Olyan gyorsan történtek 
az események, hogy a hivatalunk is a médiából 
értesült először az intézkedésekről. A következő 
héten már bezárták az iskolákat. Önkormányzati 
szinten is megtettük azokat az intézkedéseket, amik a 
vírus terjedésének megakadályozását szolgálták. Mi 
is bezártuk a Szivárvány óvodát, az Idősek Napközi 
Otthonát és minden közösségi színteret.  

 
A legforgalmasabb köztéri pontokon minden nap 
fertőtlenítettünk.  A dolgozóinkat, ahol kellett, 
átszerveztük, hogy el tudjuk látni a speciális 
lakosságvédelmi feladatainkat. Otthoni munkavégzés 
nem volt. Mindenkinek volt feladata, melyet 
lelkiismeretesen el is látott. Mindenkinek tudtunk 
segíteni, aki hozzánk fordult.  

Az óvoda ügyeletet tartott azoknak a lurkóknak, 
akinek a szülei nem tudták megoldani a nap közbeni 
felügyeletet.  

 
A konyhánk végig működött. Minden igénylőnek 
egyszer használatos edényekben szállítottuk házhoz 
az ételt, és ezért nem számoltunk fel semmilyen 
többletköltséget.  
Az edények beszerzése sem volt egyszerű feladat. A 
gyöngyösi műanyag áruk boltjával tudtuk megoldani, 
hogy először 2-3 napra, majd egy hétre elegendő 
mennyiséggel rendelkezzünk. Pifkó úr 
segítőkészsége mind az árakat, mind a 
mennyiségeket tekintve példaértékű volt. 

 
Hirtelen minden hiánycikk lett. Nem tudta senki, 
hogy hová romlik a helyzet, ezért az emberek 
többsége elkezdett felvásárolni alapvető 
élelmiszereket. Védőeszközök sem álltak 
rendelkezésre.  
Azért, hogy óvjuk a „frontvonalban” lévő kollégáink 
egészségét, a Visontáért Nonprofit Kft-ben dolgozó 
kolléganőnk megvarrt több 100 mosható maszkot. Az 
ehhez szükséges alapanyagokat sem volt egyszerű 
beszerezni. Az egyszer használatos orvosi maszkok 
is már hiánycikknek számítottak. Fertőtlenítő szerek 
sem voltak a boltokban. A mi készleteink fel voltak 
töltve, erről időben gondoskodtunk. Példaként, hogy 
érzékeltessem, 500 Ft/db volt egy egyszer 
használatos maszk, ha volt. Minden forrást 
próbáltunk felkutatni, de a legtöbb helyen csak 
ígéreteket kaptunk, hogy talán lesz. Egy nagyobb 
tételt sikerült vásárolnunk a munkaruházati boltból 
260 Ft+ÁFA áron, az ő segítségük is rendkívüli volt. 
Ebből a készletből tudtunk adni a lakosságnak is.  
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Horváth László országgyűlési képviselő úr 
segítségével nagyon jó áron vásárolhattunk 
fertőtlenítő kézmosót intézményeinkbe.  
A Heves Megyei Önkormányzat segítségével magyar 
gyártásból származó folyékony fertőtlenítőszereket 
vásárolhattunk. A megyében egyedülálló módon 
minden visontai háztartásnak adtunk 2-2 liter felület-
és kézfertőtlenítő szert. A kiosztást a helyzetnek 
megfelelően személyesen végeztük. Nagyon pozitív 
volt a fogadtatás a lakosság részéről.  

 
Engedjék meg, hogy megosszak Önökkel egy 
tanulságos beszélgetést: egy kedves lakosunknál 
jártunk és adtuk át a fertőtlenítő szereket: „Ezeket 
miért most adják, mikor már vége van az egésznek? –
kérdezte. Először a kórházakat látták el, utána 
következhettünk mi Önkormányzatok, ezért most 
adjuk. Azt, hogy miért adjuk egyáltalán, annak az az 
oka, hogy készülünk a vírus második hullámára. –
feleltem.”  
Miért tanulságos ez a történet? Már javában benne 
vagyunk a második hullámban, ami a számadatokat 
tekintve is sokkal súlyosabb, mint az első volt. Akkor 
még nagyon távolinak tűnt a baj. Sokunknak nem 
volt még ismerőse sem, akit megfertőzött a vírus. Ez 
most nem így van. Halottak százai naponta, 
országszerte és már szűkebb hazánkban ismerőseink, 
rokonaink, barátaink szenvednek a kórtól. Sok 
értékes embert veszítünk el nap mint nap. Fontos a 
személyi higiénia, a kézmosás és a védőeszközök 
használata. Lehetőleg kerüljük a társas érintkezést. 
Nem egyszerű ez és igen távol áll az emberi 
természettől, hisz társas lények vagyunk. Bízunk 
abban, hogy nem lesz 3. és további hullám, hogy 
visszatérhetünk a normál értelemben vett életünkhöz. 
Ehhez azonban most nagy önfegyelemre van szükség 
annak érdekében, hogy a holnapunk szebb legyen. 
Bevételeinket is megtépázta a vírushelyzet. Rengeteg 
nem várt kiadással és elmaradt bevétellel kellett, kell 
számolnunk az év folyamán. A környező ipar 
teljesítményére is rányomta bélyegét a korlátozás. A 
gépjárműadó maradék 40%-át is át kellett adnunk az 
országos védekezés támogatására. A kialakult 
helyzetre válaszul több pénzeszköz-védelmi 
intézkedést vezettünk be.  

Rendezvényeinket nem tarthattuk meg. 
Létszámbővítésről nem is álmodhatunk és külsős 
vállalkozó bevonását is korlátoznunk kellett. Ezért 
voltak olyan kertészeti, karbantartási munkák, 
melyek csúsztak a megszokott rendhez képest.  

 
Minden felmerülő feladatot meg tudtak, tudnak 
oldani a munkatársaink. A rengeteg átszervezést is 
igénylő plusz feladaton felül el kellett látnunk a napi 
rutinnak számító feladatokat is. Minden igénylőnek 
kiszállítottuk a szociális alapon nyújtott szenet és 
tűzifát. A második hullámban is végezzük a rászoruló 
lakosság részére a bevásárlást, a gyógyszerek 
kiváltását, közterületek, intézményeink 
fertőtlenítését. Óvodában, bölcsődében, 
egészségügyben dolgozó kollégáinkat hetente 
tesztelik a nagyobb ellátásbiztonság érdekében.  
Az eredményeket figyelve kell meghoznunk a 
szükséges intézkedéseket.  

 
A beruházásaink is jelentősen elhúzódnak. Olyan 
egyszerűnek tűnő pályázat, mint a wifi hálózat 
kiépítése is rengeteg akadályba ütközött. Az első 
kivitelező a tárgyalások alatt eltűnt, a második 
tényleges kivitelezőt pedig a vírus tette, teszi 
próbára. Remélhetőleg még az idén elkészül a 
hálózat. Az autómosónál is ez a helyzet, a villamos 
tervezőt ragadta el közülünk a vírus. Itt új tervezőt 
kellett keresnünk, mely újraírta az engedélyezési 
időket. A másik hatalmas probléma az árak kérdése. 
A mosónál minden árat újra kell tárgyalni, mert több 
szállítónál 50-60%-os áremelkedés volt a tervezés 
óta. Ez rendkívül megnehezíti a beruházás tető alá 
hozását. 
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Azért pozitív dolgok is történtek. A Magyar Falu 
pályázati program keretében megvalósult a 
Szivárvány Óvoda és Konyha energetikai beruházása 
29 millió Forint értékben. További két pályázatot is 
nyertünk: 5 millió forintot temető fejlesztésre, melyet 
új urnafalak és a hozzájuk tartozó tér fejlesztésére 
használhatunk fel.  

 
A második pályázat egy 15 millió forint értékű 
traktor beszerzésére irányul, mely egy régóta 
fennálló problémát fog orvosolni, méghozzá a 
mezőgazdasági úthálózat karbantartását fogja 
szolgálni.  
 2021. január elsejétől nem lehet mezőgazdasági 
hulladékot égetni. Önkormányzatunk úgy döntött, 
hogy a nyesedék elhelyezésére kialakít egy telepet.  
A lerakó helye a szennyvíztisztító telep előtt lesz, 
amit az illegális és a nem oda való hulladékok 
lerakásától védendő kamerarendszerrel és automata 
sorompóval látunk el. A használata minden visontai 
lakos részére ingyenes lesz. A sorompóhoz tartozó 
távirányítót a Polgármesteri Hivatalban lehet átvenni 
és oda is kell vissza vinni. A kerti hulladékok 
elhelyezésére, kezelésére több lehetőség is kínálkozik 
majd: komposztálás, aprítékolás, elszállítás. Kinek 
melyik a szimpatikusabb. Kisebb-nagyobb aprítási 
munkákhoz ajánlom ifj. Kemény Attilát, aki 
rendelkezik megfelelő eszközzel a munka 
elvégzéséhez. Azok a lakosok, akik a zöldhulladék 
lerakó telepre szállítását nem tudják megoldani, díj 
ellenében igényelhetik azt a Visontáért Nonprofit 
Közhasznú Kft-nél. 

Sajnos rendezvényeket tekintve nem számolhatok be 
mozgalmas, sőt harsány évről. Ebből a szempontból 
az év vége is csendes lesz. Év közben több pályázatot 
hirdettünk, hogy erősítsük a közösséghez tartozás 
érzését, és hogy megmozgassuk a falu tenni akaró 
lakosait. Nagyon szép eredmények születtek, 
mindenki méltán lehet büszke a beadott pályázatára. 
Szenzációs emberek élnek közöttünk, akik 
odafigyelnek a környezetükre is. Egy komoly 
szakmai zsűri értékelte a leadott pályázatokat és ítélte 
oda az Önkormányzat által felajánlott díjakat. Nem 
volt könnyű dolguk látva a munkákat. Nagyon 
büszke vagyok, hogy ilyen tehetséges emberek élnek 
kicsiny falunkban. A sorrend miatt ne csüggedjen 
senki, a verseny jellegéből adódik, hogy van 1., 2., 3. 
helyezett. Számomra mindenki győztes, aki 
megmutatta őszinte szívvel tehetségét, munkáját. 
Gratulálok nekik. 
Az év végére is tervezünk meglepetést. Próbálunk 
kreatívan programot ajánlani az elmaradó adventi 
rendezvények helyére, természetesen a vírus okozta 
szabályok legmesszebb menőkig történő betartása 
mellett. De ez még egyelőre legyen meglepetés. 

Összefoglalva: mozgalmas évet zárunk 2020-ban. A 
fejlesztéseink lelassultak, viszont nem estek kútba. 
Rendkívüli feladatinkat, melyet a vírushelyzet hozott 
magával, maradéktalanul, pontosan és emberközeli 
módon láttuk el. Köszönöm minden kollégámnak a 
lelkiismeretes munkáját, mert a 2020-as év is 
csapatmunka volt a javából, egyben kérem 
kitartásukat, helytállásukat a jövőre nézve is. Minden 
visontai lakosnak köszönöm, hogy betartotta és 
betartja a szabályokat ezzel védve magukat és 
közösségünket. Remélem, hamarosan látni fogjuk az 
alagút végén a fényt és már csak rossz emlék lesz a 
pandémia. 

 
Mindenkinek áldott békés Karácsonyt és 
egészségben bővelkedő 2021-es Új évet kívánok, és 
mindenből duplát 2021-ben, ami kimaradt a 2020-as 
évből. 

Szarvas László polgármester 
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KORMÁNYABLAK BUSZ  

 
Heves megyében elindult a Mobilizált Kormányablak 
Ügyfélszolgálat, más néven Kormányablak Busz. 
A Mobilizált Kormányablak Ügyfélszolgálat egy 
bármikor rugalmasan bevethető - a változó 
igényekhez és körülményekhez gyorsan és 
hatékonyan alkalmazkodni képes - mozgatható 
ügyfélszolgálati iroda, ahol az ügyfelek a 
kormányablakokban elérhető számos ügytípust 
intézhetnek, továbbá lehetőség van a járási hivatal 
hatáskörébe tartozó hatósági eljárások megindítására 
szolgáló kérelmek benyújtására, illetve tájékoztatást 
kaphatnak az egyes eljárásokban az ügyintézés 
menetéről (a szükséges dokumentumokról, az eljárás 
költségeiről, ügyintézési határidőről). 

 
A mobilizált kormányablakokban - többek között – 
az alábbi ügyek intézésére van lehetőség: 
 személyi igazolvány igénylése, 
 lakcímváltozás bejelentése, 
 jogosítvány (vezetői engedély) ügyintézés, 
 parkolási igazolvánnyal kapcsolatos ügyek, 
 diákigazolvány igényléséhez szükséges NEK 

adatlap felvétele, 
 útlevél igénylése, 
 ügyfélkapu regisztráció. 

A Kormányablak Busz szolgáltatásai Visonta 
községben eddig két alkalommal voltak elérhetők, 
nagy lakossági érdeklődés mellett. A Gyöngyösi 
Járási Hivatal munkatársainak szakmai 
felkészültségén és segítőkész hozzáállásán túl külön 
öröm volt, hogy községünkben egy helybeli – Dérfi 
Zoltánné intézte a helyi lakosok ügyeit. 
A további ügyfélfogadási időpontokról a következő 
linken érhető el tájékoztatás: 

kormanyablak.hu/hu/heves-megye-mobilizált-
kormanyablak-ugyfelszolgalat 

TRIANON 100 
A trianoni békediktátum 100-ik évfordulója 
alkalmából a Kárpátaljai Magyar Cserkészszövetség, 
mint szervező - ötletgazda valamint társszervezőként 
a Magyar Cserkészszövetségek Fóruma és 
tagszervezetei, vagyis a világban működő magyar 
cserkészszövetségek közösen meghirdették az 
Összetartozás tüze elnevezésű rendezvényt, melynek 
céljául tűzték ki, hogy 
„Mindenütt a világon, ahol magyarok élnek, gyúljon 

meg összetartozásunk tüze!” 
A kezdeményezéshez 6 kontinensen, 73 ország és 
összesen 2550 települése csatlakozott községünkkel 
együtt.  
A Nemzeti összetartozás jegyében a résztvevő 
települések 2020. június 4-én este 20 óra 20 perckor 
meggyújtották az Összetartozás tüzét.  

 
A tűzgyújtás előtt Szarvas László polgármester  
tartott ünnepi beszédét, amiben felhívta a figyelmet 
az összetartozás, összetartás fontosságára. Ezt 
követően pedig Szén László tüzes nyílvesszővel 
próbálta lángra lobbantani az Összetartozásunk tüzét, 
amit sajnos a szeles időjárás kissé megnehezített, de 
a megemlékezést még ez sem tudta megzavarni.  

 
Örömünkre szolgált, hogy a község sok lakója 
tisztelete meg rendezvényünket úgy, hogy 
valamennyien betartották a pandemiával kapcsolatos 
egészségügyi előírásokat. 

Fehér-Krizsó Priscilla 
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KERTI ZÖLDHULLADÉK KEZELÉS 
A nyílt téri égetésekre, így a  zöldhulladék kerti 
égetésére vonatkozó törvényi szabályozás 2021. 
január 1-től tiltja a kerti hulladék, lehullott lomb 
elégetését. A változás célja a levegő minőségének 
javítása és a lakosság egészségének védelme. 

 
A törvény változása miatt jövőre már az 
önkormányzatoknak sincs felhatalmazása arra, hogy 
helyi rendeletben lehetőséget adjon a belterületi 
nyílttéri égetésre, illetve hogy meghatározza azt az 
időszakot, amikor a kerti hulladékot el lehetne égetni. 
 Ezért az ingatlantulajdonosoknak, illetve az 
ingatlanokat használóknak más megoldást kell 
választaniuk a kerti száraz növények, zöldhulladékok 
hasznosítására. 
Az égetést ki lehet váltani például komposztálással. 
A lemetszett ágakat, gallyakat metszőollóval vagy 
aprítógéppel lehet előkészíteni arra, hogy szerves 
talajjavító váljon belőle. 
A településen a hulladékszállítást végző NHSZ Kft. 
továbbra is rendszeresen, a szállítási naptárban 
meghatározott napokon elszállítja a zsákban vagy 
edényben összekészített zöldhulladékot a lakosságtól. 

 
Visonta Községi Önkormányzat a Mátrai Erőmű Zrt-
vel és a GEOSOL Kft-vel közösen keresett 
megoldást a zöldhulladék elhelyezésével illetve 
kezelésével kapcsolatos problémákra. A visontai 
szennyvíztelep mellett kialakítunk egy területet, ahol 
a visontai lakosok lerakhatják a kerti hulladékot. 
Innen a zöldhulladékot az Önkormányzat a GEOSOL 
telepére szállítja, ahol feldolgozzák azt. A telep 
kamerával és sorompóval védett lesz, belépőkártyát a 
Polgármesteri Hivatalban kell majd igényelni. A 
kialakításra irányuló munkák megkezdődtek, 
várhatóan 2021 év elején el is kezdheti működését. 

Visonta Községi Önkormányzat 

IDŐSEK KÖSZÖNTÉSE 
Az idei évben rendhagyó módon köszöntöttük Idősek 
Napja alkalmából községünk 65 éven felüli lakóit. 
Sajnos nem volt lehetőség rendezvényt tartani, ezért 
az idén a Művelődési Házban tartott műsor elmaradt, 
de más módon minden érintetthez eljutottunk.  
A Nyugdíjas Klub dolgozói mindenkit felkerestek, 
így mégiscsak személyesen tudtunk községünk 224 
szép korú lakójának jó egészséget kívánni egy kis 
ajándék kíséretében. 
Ajándékcsomaggal köszöntöttük a „kerek” házassági 
évfordulójukat ünneplő helyieket is: 
Harman György és Balla Márta 55. évfordulójukat, 
Bankó József és Kiss Julianna, Benus József és 
Bálint Magdolna valamint Rácz József és Magyari 
Mária pedig az 50.évfordulót ünnepelték az idén. 
Természetesen nem maradt el Visonta legidősebb 
lakóinak köszöntése sem. Az ajándékcsomagokat 
idén: Matusinka Anna, Tóth Imréné,  Vígh Jánosné, 
Chilkó János, Grócz József és Juhász Ferenc kapta. 
Hozzájuk és a házassági évfordulósokhoz 
polgármester úr és jegyzőasszony személyesen vitte 
el az ajándékot. 
 

POLGÁRŐR EGYESÜLET  
Köszönettel tartozunk Visonta Községi 
Önkormányzat Polgármesterének, Jegyzőjének, 
Képviselőtestületének, a Bethlen Gábor Alapkezelő 
Zrt-nek, a Heves Megyei Polgárőr Szövetségnek az 
anyagi és erkölcsi támogatásért és a szolgálatainkat 
személyesen vagy adójuk 1%-ával segítő visontai 
lakosoknak.  
Az adó 1 %-ával felajánlott 41.408 Ft-ot a visontai 
lakosok közbiztonságának javítására fogjuk 
felhasználni.  
Szeretettel teli békés, boldog ünnepeket és derűs 
hétköznapokat kíván mindenkinek a visontai 
Polgárőrség. Vigyázzunk egymásra! 
Aki szeretné támogatni tevékenységünket, megteheti 
a személyi jövedelem-adójának 1 %-os 
felajánlásával, vagy személyes közreműködéssel is. 

1 % 
Polgárőrség Visonta Közhasznú Egyesület 

adószám: 18224757-1-10 
Csapatunkba az új belépők jelentkezését az alábbi 
elérhetőségeken várjuk: 

06 30 215 3729 Váradi Zsolt, 
06 30 589 7603 Bozsik Pál János 

polgarorseg@visonta.hu 
 

Hírvivő  
Kiadó: Visonta Községi Önkormányzat 
Felelős kiadó: Szarvas László 
Felelős szerkesztő: Jakabovits Beáta 
Sokszorosító: Colorix Nyomda Kft Gyöngyös 
Megjelenik: 500 példányban 
ISSN 2064 . 2296 (Nyomtatott) 
 ISSN 2064 – 230X (Online) 
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SZENT IVÁN ÉJ  

 
A veszélyhelyzet utáni első megrendezésre kerülő 
programunk a Szent Iván éj volt. Az addig 
megszokott helyszínt felváltotta a Tündérkert utca 
sarkán lévő tisztás és a Mária park, ahol kicsik és 
nagyok kedvükre kikapcsolódhattak a hosszas 
otthonlét után. 

 
A rendezvény egész ideje alatt termelői vásár várta 
az érdeklődőket, ahol a helyi termelők és 
kézművesek mutatkoztak be színvonalas 
termékeikkel. A kézműves sátorban kicsik és nagyok 
egyaránt készíthettek apró figurákat próbára téve 
ügyességüket. Nagy sikere volt a gyerekek körében a  
népi játszótérnek is.  

 

Azért, hogy minél több helybélit bevonhassunk a 
programba felkértük a nyugdíjas klub tagjait, hogy 
készítsenek kókuszgolyót a jelenlévőknek.  

A klubtagok szorgos kezei által közel 200 golyó 
készült, aminek elfogyasztásához nem kellett sok idő. 
Este hat órakor került sor a Szent Iván éji tűz 
meggyújtására, ezt követően pedig a Jázmin 
néptáncegyüttes rögtönzött táncházában vehettek 
részt a vendégek.  

 
A tánc után Hajnal Melinda és Matusinka Attila 
produkcióját hallgathatta meg a nagyérdemű, majd a 
tűz körül a dalolni vágyók együtt is énekelhettek 
velük.  

 
Sokan maradtak kint családdal, barátokkal nyársalni, 
beszélgetni sötétedés után is. Úgy gondolom igazi 
közösséget kovácsoló rendezvényt tudhatunk 
magunk mögött.      

Fehér-Krizsó Priscilla 
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VISONTÁÉRT NONPROFIT KFT 

Tisztelt Visontai Lakosok! 
Ez év végén a hagyományok szerint, -
de sajnos nem hagyományos - 
beszámolót tudok Önök elé tárni a Kft 
tevékenységéről.  

2020. januárjában nagy tervekkel, újult energiával 
vártuk, hogy az évek óta folyamatosan végzett és az 
új feladatokat elláthassuk, a kihívásokat megoldjuk. 
A kezdeti lendület márciusban azonban megtorpant.  
Teljesen új formában, sok új feladatot kaptunk, 
miközben sok régi tevékenységünket szüneteltetnünk 
kellett. 
A közintézmények – köztük az iskola is – sorra 
bezárásra kerültek, az Egészségház fogadhatott csak 
betegeket. 
Kevesebb igény volt takarításra, étkeztetésre, nem 
közlekedett az Iskolabusz, a kirándulások, 
rendezvények elmaradtak. Kényszerpihenőre lettek 
ítélve autóbuszaink és a kisvonatunk. A teherautóval 
sem tudtunk fuvarozást végezni.  

 
Mindezek ellenére az élet azért nálunk sem állt meg! 
Kolléganőink a karbantartó kollégákkal együtt a 
településen az ebéd kiszállításában segédkeztek, s a 
közterületek fertőtlenítése is folyamatosan zajlott. A 
háttérben az adminisztrációt és az irányítást home-
office rendszerben végeztük. Egyedül a kertészet-
parkkarbantartásban nem történt változás. A jó idő 
beköszöntével több ezer virágpalánta került az 
ágyásokba, folyamatosan végeztük a kertészeti 
munkákat, szépítettük közterületeinket.  

 

Nyár elején nagy örömünkre életünk visszakerült a 
régi kerékvágásba. Igaz, az iskolában megkezdődött 
a szünet, de azért néhány gyerkőcöt a táborozás során 
sikerült utasaink között köszönteni. Az intézmények 
kinyitottak. Mikorra megjött az igazi nyár, a Garden 
Panzió is fogadhatott vendégeket. A járványhelyzet 
miatt a helyben étkeztetés nem volt megoldható, 
ezért kialakítottunk és berendeztünk egy 
tálalókonyhát, ahol az önellátó étkezés biztosítottá 
vált. Sikeres nyarat zártunk Balatonszemesen, 
nagyon sok új és visszatérő vendég látogatott el 
üdülőnkbe. 

 
Szeptemberben megnyitotta kapuit ismét az Iskola, 
beindult az Iskolabusz. Izgatottan vártuk a szüreti és 
karácsonyi időszakot, hogy a környék településein 
újra szórakoztathassuk a résztvevőket a vonatunkkal. 
Ez sajnos nem így történt. 

 
Novemberben ismét bezárásra került a Sportcsarnok, 
a Művelődési ház, s az Egészségház is korlátozott 
szolgáltatásokkal fogadja a betegeket. Előre láthatóan 
ebben az esztendőben sajnos így fognak telni 
napjaink. 
 Nagyon várunk már arra, hogy újra 
bebizonyíthassuk, településünkért és a visontai 
lakosokért minden tőlünk telhetőt megteszünk!  
A Visontáért Nonprofit Közhasznú Kft minden 
dolgozója nevében kívánok szeretetteljes, békés, 
meghitt karácsonyi ünnepeket , valamint egészségben 
is sikerekben gazdag boldog új esztendőt!   

Szabóné Debrei Krisztina ügyvezető 
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NYUGDÍJAS KLUB 
A 2020-as év  a nyugdíjas klub  tagjai és munkatársai 
számára is sok nehézséget hozott. 
Március közepéig a megszokott rendben zajlott az 
idősek közösségének élete.  

 
Február végén megrendeztük hagyományos farsangi 
délutánunkat a művelődési házban. Örömünkre 
szolgált, hogy több mint félszáz helyi nyugdíjas vett 
részt a programon. Külön öröm volt számunkra, hogy 
a község vezetői mellett Farkas Attila a Heves 
megyei Nyugdíjas Szövetség elnöke és Kovács 
Miklósné a Szövetség titkára is megtisztelt 
bennünket részvételével. 
Az idén a farsangi fánk mellett a nyugdíjasok által 
készített édes és sós sütemények is az asztalokra 
kerültek. 

 
A színvonalas műsort Szabó Lőrinc szavalata nyitotta 
meg, majd az általános iskola 1. osztályosainak 
bohóctánca folytatta. Őket a Kápolnai Margaréták 
nótaműsora követte, majd a Szivárvány Óvoda 
gyermekeinek tánca szórakoztatta a jelenlévőket. 
A műsort Visztra Hajnalka és Füzesi Tibor 
táncbemutatója zárta, melyet kellemes hangulatú 
beszélgetés követett. 
Úgy gondoljuk valamennyi résztvevő jó hangulatban 
tért haza a rendezvényről. 
Március 16-án a vírushelyzet miatt a községi 
önkormányzat határozatlan időre felfüggesztette a 
klub működését.  

Természetesen mi továbbra is bejártunk. Elvégeztük 
az épület fertőtlenítését, átszerveztük az étkeztetést. 
A klubtagok mellett valamennyi étkezőt tájékozattuk 
a változásokról (szállítás egyszer használatos 
edényekben, a szállítási költség átmenetei 
megszüntetése). 
Még március közepén felkerestük a községben élő 
nyugdíjasokat annak érdekében, hogy felmérjük a 
gondozási illetve segítségnyújtási igényeket. 
Azóta napi szinten gondoskodunk az igénylők 
részére a gyógyszerek felíratásáról, kiváltásáról, 
bevásárlásról, postai  illetve a kábel tv befizetéséről, 
időpontkérésről szakrendelőbe telefonon illetve e-
mail-ben. 
Húsvétkor valamennyi étkezőnek kis meglepetéssel 
kedveskedtünk, melyet a klub és a művelődési ház 
dolgozói közösen készítettek. 
Sajnos tervezett programjaik jó része elmaradt a 
Covid miatt, de reméljük, hogy a jövő évben meg 
tudjuk valósítani őket. 
A vészhelyzet feloldását követően újra vártuk az 
időseket a klubba, ahol ismét lehetőség nyílt a 
helyben étkezésre és a szabadidő eltöltésére. 
Örömmel bekapcsolódtunk az önkormányzat szent 
Iván napi rendezvényébe, ahol nyugdíjasaink 
kókuszgolyót készítettek, mellyel valamennyi 
résztvevőt megkínálták. A jól végzett munka után 
szalonnasütésre is sor került. 

 
A vírus terjedése miatt a hagyományoktól eltérő volt 
az Idősek Világnapjának megünneplése is. 
Közös műsor helyett több mint 200 nyugdíjast 
kerestünk fel, hogy átadjuk nekik az Önkormányzat 
ajándékát. 
A templomban megrendezett terményszentelésre mi 
is készítettünk a nyugdíjasokkal közösen 
terményekkel megrakott kosarakat, melyet elvittünk 
a templomba szentelésre. 
Reméljük, hogy a vírushelyzet hamarosan 
megoldódik és újra a megszokott kerékvágásban 
élhetjük napjainkat, addig is mindenkit kérünk, hogy 
vigyázzon magára és szeretteire. 

A nyugdíjas klub dolgozói 



HÍRVIVŐ                           2020. december                           10

NYÁRI TÁBOROK 
Az idei sok változást hozó tavaszt követően nagy 
segítséget jelentett a gyermekes családoknak, hogy 
az iskola pedagógusai és községünk könyvtárosa 
vállalták a nyári táborok megszervezését és 
lebonyolítását. A programok megvalósítását pedig a 
községi Önkormányzat illetve a Kisherceg alapítvány 
is támogatta anyagilag, így összességében több mint 
száz visontai gyermek táborozása vált lehetővé a 
különböző helyszíneken. 
Balatoni tábor 

 
Ezen a nyáron, ha lehet, még nagyobb szükség volt a 
nyári táborokra, hisz az online oktatás miatt a szülők 
szabadsága szinte teljesen elfogyott és a diákok is 
„már ki voltak éhezve” egymás társaságára. 
Idén azok a diákok lehettek részesei a balatoni 
nyaralásnak, akik kitűnő vagy jeles bizonyítványt 
szereztek és magatartásuk is példás vagy jó volt. 
Visonta Község Önkormányzatának és a Kisherceg 
Alapítványnak köszönhetően igen gazdag programot 
állíthattunk össze. Az időjárás nagyon kegyes volt 
hozzánk, többször is fürödhettünk a Balatonban 
Szemesen és Balatonlellén is, valamint a Velencei-
tóban is megmártózhattunk. 

 
Emellett Balatonbogláron bobozhattunk, 
meglátogattuk a Gömbkilátót és jártunk Mc Donalds-
ban is. Siófokon hajókiránduláson voltunk, majd jót 
ettünk Mustafa éttermében. 
Emellett sok móka, tánc, kacagás jellemezte 
napjainkat és mindenki derültségére megtartottuk az 
új táborozók vicces beavatását is. 
Végül pedig a hazaúton közbeiktatott Tropicárium 
látogatás zárta a programot. 

Balogh József és Varga Zoltánné Ildikó 
 

Kézilabda tábor 
2020 tavasza nehéz helyzet elé állította az iskolákat, 
tanítványainkat, szüleiket. Az igazolt sportolóinknak 
hírtelen abbamaradtak a mérkőzések, edzések. 
Online edzésekkel próbáltuk mozgásban tartani őket.  

A veszélyhelyzet feloldását követően két turnusban is 
szerveztünk nyári tábort, ezzel is segítve a szülőket. 
Először a nagyobb kézilabdásaink táboroztak, majd a 
2. turnusban iskolánk legkisebbjei és a leendő 
elsősök vehettek részt.  

A kézilabda edzések mellett számos szórakoztató 
programot is lebonyolítottunk.  

 
Többek között volt vízi pisztoly csata, barkácsolás, 
bátorságpróba, íjászkodás, kerékpáros akadálypálya 
és közös éneklés, gitározás is. Szerveztünk 
kirándulást Sástóra, jártunk állatsimogatóban és a Mc 
Donalds-ban is.  
A táborok utolsó napján pedig a nagyobbak az 
általuk összegyűjtött pontokért licitáltak értékes 
ajándékokért, a kicsik pedig saját megunt játékaikat 
csereberélhették el. 

Ildikó néni és Józsi bácsi  
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Napközis tábor 
2020. június 22-26. között szerveztük meg a 
napközis tábort negyvenegy 1-5 osztályos diák 
részvételével az iskolában.  

Az idén a programok a környezetvédelem jegyében 
zajlottak.  A gyerekek megismerkedhettek a 
környezet elemeivel, kísérletezhettek a vízzel és a 
szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatban is 
mélyítették tudásukat.  

Közlekedési alapismereteiket pedig a gyakorlatban is 
kipróbálhatták. Emellett aszfaltkréta rajz készítés, 
sorversenyek, számháború, vízi csata, kavicsfestés 
színesítette a programokat.  

A hét során a gyerekek szorgalmasan gyűjtögették a 
"zsetonokat", melyeket a tábor végén apró 
ajándéktárgyakra válthattak be. 

Panyikné Király Szilvia 

Mesetábor 
A tavaszi karantén időszak után júniusban újra 
megnyílhatott a nagyközönség számára a könyvtár.   

 
Segítőinkkel együtt az idei szünidőben is táborozni 
vártuk a 6-10 év közötti gyermekeket. Ők tizenöten  
minden nap Petson és Findusz történeteivel 
ismerkedhettek. A papírszínház öt „előadással” 
bilincselte le kis nézőit. Ebéd előtt a játszótéren 
találhatták meg a nekik tetsző elfoglaltságot.  

Délutánonként megnéztük az aznap elolvasott mese 
rajzfilm változatát, majd kézműves foglalkozásokon, 
különböző technikákkal elkészítettük a kedvenc 
figurákat. Papírból cicát és kakast, fonalból bárányt 
és tyúkot varázsoltunk, még egy esernyőt is 
készítettünk. Az utolsó nap a gyerekek önállóan 
készítettek bábokat és maguk játszottak el egy 
történetet.  

 
Az idei évben is megsütöttük az útravaló pogácsát és 
vállukra vehették közösen készített tarisznyájukat, 
hogy rá tekintve visszaemlékezhessenek e pár szép 
nyári napra. 
Ezúton szeretném megköszönni segítőimnek 
Kerékgyártó Edinának, Szabó Lőrincnek, Bereczki 
Kristófnak, Harman Laurának, és Székely Szonjának 
a táborban végzett munkáját. 

Váradi Zsoltné  
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PÁLYÁZATI EREDMÉNYEK  
A nyár elején meghirdetésre került három pályázati 
lehetőség, különféle kategóriákban, ahová számos 
pályamunka érkezett. Ezúton is köszönjük minden 
pályázónak a részvételt és a türelmet az elhúzódó 
eredményhirdetés miatt.  
A pályamunkákat egy háromtagú zsűri értékelte, 
melynek tagjai Dudás-Pap Ildikó, Török Csabáné és 
Fehér-Krizsó Priscilla voltak. 
Az első pályázat a Virágos Visontáért címet viselte.  
Az összes pályázat közül talán ez volt a 
legnépszerűbb. A pályázók három kategóriában 
nevezhettek: takaros konyhakert; virágos homlokzat, 
előkert és kreatív díszkert. Minden kategóriában 
számos pályamű érkezett.  

 
A konyhakert kategória eredménye: 
1. helyezett: Harman Zsoltné Barátfalvi Ágnes 
2. helyezett: Veres Józsefné 
3. helyezett: Váradi Zsolt 

 
Interaktív kép, elérhető az interneten: http//view.genial.ly/ 
5f048b87ed1b130d94ff9682/ interactive-image-interactive-image 
A virágos homlokzat, előkert kategória nyertesei: 

1. helyezett: Kocza-Blaskó Katalin 
2. helyezett: Váradi Szilvia 
3. helyezett: Nagy László 

Kreatív díszkert kategória díjazottjai: 
1. helyezett: Váradi Szilvia 
2. helyezett: Kissné Gömbicz Anita 
3. helyezett: Kemény Attila 

Született egy különdíj is, a leglelkesebb pályázónak, 
amit Harkóné Kozma Aranka vehetett át. 

 
 

A következő pályázat az „Az én kedves 
kisfalumban” címet viselte, ahol korcsoport szerinti 
kategóriákban lehetett nevezni novellával, rajzzal 
egyaránt. A pályázaton két korcsoport képviseltette 
magát, az általános iskola alsó tagozat, illetve a 
középiskolás/ felnőtt korcsoport. 

 
A második (alsó tagozatos) kategória nyertesei: 

1. helyezett: Németh Levente 
2. helyezett: Kiss Lilla 

 
A negyedik, (középiskolás/felnőtt) korcsoport 
díjazottjai: 

1. helyezett: Domoszlai Dorina  
2. helyezett: Meszesi Csenge és Váradi Ákos  
3. helyezett: Váradi Szilvia 
Külön díj: Szabóné Kabai Lilla Titanilla 

Ők mindannyian novellával neveztek. 

A nyertes novellát a 14-15. oldalon olvashatják! 
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A harmadik, egyben utolsó pályázati felhívásunk, a 
„Nekem Visonta” nevet viselte, ahol azt kértük a 
pályázóktól, hogy fényképeken keresztül mutassák 
meg mit is jelent számukra községünk. A zsűrinek 
talán itt volt a legnehezebb dolga. Számos 
kreatívabbnál kreatívabb pályamunka érkezett, 
köztük nem egy videó, illetve kisfilm is, így arra a 
döntésre jutottunk, hogy minden pályamunkát 
díjazunk valamilyen formában.  

 
Végül a következő döntés született: 

1. helyezett: Váradi Bálint – videó/kisfilm 
2. helyezett: Kisné Tóth Tímea - fénykép 
3. helyezett: Czímer Éva – fénykép 

 
Külön díj a legkomplexebb munkáért:  

Bagi Bence – videó/kisfilm  
https://biteable.com/watch/nekem-visonta-2658831 
Ezen a pályázaton egy külön cím is kihirdetésre 
került, ez pedig nem más, mint a Falu fotósa. Talán 
senki számára nem lesz meglepetés, hogy ezt a címet 
Oravecz Zoltán nyerte el, aki a pályázaton kívül is 
számos remek képpel örvendeztette meg a község 
lakóit, és minden rendezvényen önzetlenül vette a 
kezébe a fényképezőgépét.  
Reméljük a későbbiekben is lesz lehetőségünk 
hasonlóan színvonalas pályamunkák megtekintésére, 
és ezúton is szeretnénk megköszönni minden pályázó 
munkáját. 

Fehér-Krizsó Priscilla 

SZÜLETÉSEK: 

Dalmáci Dorina 2019.12.26 

Csorba Adél 2020.01.25 

Talabér Amira 2020.04.18 

Dajka Áron 2020.05.20 

Ferenczi Péter Zente 2020.06.04 

Kóródi Zalán Imre 2020.06.22 

Oravecz Miléna 2020.07.30 

Oravecz Nóra 2020.09.01 

Borbély Dorián Zalán 2020.10.20 

 
HÁZASSÁGKÖTÉSEK: 

Talabér Tamás – Kiss Diána Linda 2020.03.23. 

Fodor Attila – Hornyák Csilla 2020.03.28. 

Tóth Dániel – Póka Bettina 2020.04.04. 

Dajka Róbert – Juhász Bernadett 2020.05.18. 

Nagy Gergely – Szűcs Orsolya 2020.06.19. 

Oláh Zoltán – Takács Mária 2020.06.20. 

Hornyák István – Kovács Krisztina 2020.07.23. 

Berencsi János – Bakos Bettina 2020.11.07. 
 

HALÁLESETEK: 
Medveczky Sándorné 2020.01.02.  

Szántó Hanna 2020.02.22. 

Fehér Lászlóné 2020.03.03. 

Grócz István 2020.03.24. 

Fülöp Gábor László 2020.04.01. 

Balpataki József 2020.04.14. 

Tóth Ferencné 2020.04.21. 

Kun Sándor 2020.05.08. 

Szepes Ernő József 2020.06.21. 

Susztár Ferenc 2020.07.18. 

Nagy Zoltánné 2020.07.29. 

Tippan Bertalan 2020.09.11. 

Ferencsik János 2020.09.23. 

Kosztovics Attila 2020.11.06. 

Szabó Lászlóné 2020.11.10. 

Vig Józsefné 2020.11.11. 
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„Az én kedves kisfalumban…” nyertes pályázata 
Az ismerős idegen, Visonta 

Írta Domoszlai Dorina 
Néhány kósza, borússzürke gomolyag sejttette csupán a vihar, 

illetve egyben az eddigi életem legmeghatározóbb kalandjának 
közeledtét.  

-További szép napot! - örömittas mosollyal az arcomon 
búcsúztam a kisboltból kilépve, miután sikeresen beszereztem a 
hétvége ízkavalkádjának egyetlen hiányzó összetevőjét.  
A megszokottságtól kissé gépiesen, ámde elszántan lépdeltem a 
kőről kőre ismert útvonalon.  

-Ezúttal minden rendben lesz, odafigyelek, nem hibázom és 
időben elkészülök. - ismételgettem magamban.  

Mindenki tapasztalta milyen embernek lenni; örökké a hibát keresni, folyton elégedetlenkedni. 
A megbélyegzett jellemvonásainknak hála szabadon, ide-oda cikázó gondolatokkal a fejemben, 
bosszúsan folytattam az utamat.  
-Ha városlakó lennék, az elérhető vendéglők kimeríthetetlen tárházának köszönhetően 
szükségtelenné válna az állandó hajsza az idővel, valamint a végeláthatatlan aggodalom és 
tűréshatár-kutatás. Ha nem egy faluban élnék... - ábrándoztam.. volna, amikor a tekintetem 
végre belebotlott az égboltot összefüggő, hamuszürke, habos fátyolként éktelenítő fellegekbe, 
amelyek bármiféle kételyt megelőzve igyekeztek érvényesíteni elképzeléseiket. Ennélfogva a 
zivatar megállíthatatlanul, egy szempillantás alatt érkezett, hogy panaszáradatban úsztassa a falu 
szorgos népét. Tanácstalanul, bőrig ázva, sietős léptekkel törekedtem a lehető leghamarabb 
hazaérni, de természetesen, amikor a leginkább szeretnénk elkerülni, akkor válunk igen aktív 
részesévé egy filmben is tökéletesen helytálló jelenetnek.  
Éreztem, hogy valaki a nyomomban jár. Lopott pillantást vetve rá, egy meglehetősen 
visszafogott, mégis kifinomult ízlésről árulkodó megjelenésű, ismeretlen férfit láttam, akin, bár 
képtelen voltam megállapítani, valami rendkívül különösnek hatott. Azt hiszem, ilyen 
helyzetben, mindannyian fejben már összeesküvés-elméletet gyártókat sejtve felkészülünk a 
legrosszabbra. A szokatlan kinézetű alak gondolkodás nélkül, hirtelen mellém lépett, megállított 
és mélyen a szemembe nézve így szólt:  
-Ha most velem tartasz, ígérem egy páratlan, valamint megismételhetetlen élményben lesz 
részed.  
Szavait hallva egy megmagyarázhatatlan nyugodtság kerített hatalmába, úgy éreztem, feltétel 
nélkül megbízhatok az előttem álló személyben. Ebből adódóan az esetleges kérdészuhatag 
helyett csupán a fejemmel aprót biccentve válaszoltam:  
-Menjünk.  
A rövid, ellenben pazar látványvilággal cicomázott kietlen ösvény, amelyen az idegen 
végigkísért engem egy apró mesebeli viskóhoz, pontosabban az úticélunkhoz vezetett. Akár el is 
menekülhettem volna mialatt a férfi, akinek még a nevét sem tudtam illedelmesen ajtót nyitott, 
ám ezúttal a meghátrálás helyett a bennem rejlő kíváncsiság győzedelmeskedett. A küszöböt 
átlépve lélegzetelállító kép tárult elém, hirtelen úgy éreztem minden kicsiny részletét meg 
szeretném ismerni. A ház egyetlen szobából állt, a négy sarokban négy eltérő hangulatot 
ébresztő feldíszített hatalmas asztal állt. -Az én történetem a 13. században kezdődik - szólalt 
meg a házigazda kérdést nem tűrő hangon mialatt az első asztalhoz sétált, amelyen számomra 
ismeretlen nemesek, bárók, grófok nevei és arcképei sorakoztak gondosan őrzött papírokon. 
Összehúzott szemöldökkel próbáltam megfejteni a kesze-kusza, leírásul szolgáló betűket. Úgy 
tűnt, többek között az Aba, a Csobánka, a Kompolthi és a Haller család tagjait figyelhettem meg 
a fényképeken. Azonban mielőtt bármit kérdezhettem volna így folytatta a férfi:  
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- Fiatal koromban megannyi örökösödési vitának váltam áldozatává, emellett a harmadolás, 
az osztozkodás és az adományozás is mindig állandó kérdés volt velem kapcsolatban. 
Elmondhatatlanul megerőltető volt nyugvópontot találni – tekintetét az említett fotográfiák 
között váltogatva mesélte.  
Továbbsétálva a következő, számtalan szőlőfürttel, gabonával és borosüvegekkel ékesített 
asztalhoz így folytatta:  
- Miután helyzetem rendeződni látszott, váratlanul a világ fordult ellenem, ennélfogva 
háborúk, illetve megszállások nyomait viselem ma is magamon. Azonban a zord és békétlen 
idők folyamán török ismerőseimnek hála egy virágzó, reményteljes kultúrát ismerhettem 
meg, amely egyhamar a szenvedélyemmé, később megélhetési forrásommá vált. Ez nem 
más, mint a mezőgazdaság, a szőlőtermesztés és a borászat. Meglehet, ismerősen hangzik, 
ugye?  
Választ sem várva lépett a harmadik asztalhoz, amelyen bányászati feljegyzések, egy erőmű 
lehetséges tervrajzai, emellett pár füstölgő pipa hevert.  
- Körülbelül 700 éves lehettem, amikor teljesen megváltozott az életem. Lehetőséget láttak 
bennem, amelyet a megfelelő eszközökkel könnyedén ki tudtak bányászni. Mondhatni a 
körülöttem élők energiaforrásaként szolgáltam. Sőt mi több, tekintve, hogy minden kedvező 
tulajdonságomat a felszínre szerettek volna hozni, egy rövid ideig még az életem is 
veszélyben forgott.  
A hirtelen felismerés miatt kissé kábultan követtem a kortalan férfit a negyedik, egyben 
legérdekesebb asztalhoz. Befejezetlen volt, csupán néhány kotta, labda, lőszer és 
virágmintás ruha takarta az egyik felét. Kissé megtorpanva, de így szólt az idegen:  
- És elérkeztünk a jelenhez. Látod? Nagyszerűen bánok a labdával, pontosan célzok, sőt 
még énekelni is szépen tudok. A kinézetem pedig nagyszerű ápolásban részesül. Hogy mi 
lesz velem holnap? - nagy levegőt véve folytatta: - Az a ti kezeitekben van. - fejezte be a 
történetét, s úgy tűnt nem kíván többet hozzáfűzni.  
Én pedig ott álltam előtte szótlanul, földbe gyökerezett lábakkal és egyetlen kérdésre tudtam 
gondolni:  
-  Miért pont én?  
- Olykor az egyén, miközben mások, illetve saját maga által kitalált, teljesíthetetlen 
elvárásoknak próbál eleget tenni képes megfeledkezni önmagáról és gyakran észre sem 
veszi az őt körülvevő apró csodákat a világban. Valamint a beletörődés könnyű útját 
választja a miértek és a megértés helyett. - válaszolt sejtelmesen majd kinézett az ablakon - 
Nézd milyen szép napos időnk lett.  

A házat elhagyva akárcsak a nap, az én lelkem is ragyogni kezdett. Visszatekintve 
még pont el tudtam olvasni az ajtón szereplő nevet: Visonta. Hazafelé tartva, letörölhetetlen 
mosollyal az arcomon megcsodáltam minden kis részletét az utcáknak. A sütemény ismét 
nem készült el időben, de ezúttal egyáltalán nem búsultam miatta. 

 

A „Falu fotósa” címet elnyerő Oravecz Zoltán képei. 
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„30  ÉVE VELETEK” 
„ A mozgás sok mindenre orvosság, de nincs olyan 

gyógyszer, ami a mozgást helyettesítené! „ 

 
1990-ben, azaz pontosan 30 éve kaptam egy 
felkérést, hogy tartsak Visontán a hölgyeknek 
valamilyen átmozgató tornát. A művelődési ház 
nagytermében kezdtünk el mozogni sok-sok évvel 
ezelőtt. Eleinte heti 1 alkalommal, majd beiktattuk 
egy 2. napot is. Mára már, mivel gyermekeim 
felnőttek, heti 5 tornát tartok a visontai mellett 
Gyöngyösön és Detken is. Időközben elvégeztem az 
Aqua tréner tanfolyamot is és a helyi uszodában 
hétfőnként azt is oktatom.  

 
Az elmúlt 30 év alatt nagyon sok gyermek nőtt fel a 
szemünk láttára a tornákon, s nagyon jó érzés, hogy 
ma már ők is rendszeres résztvevői a délutáni 
óráknak. Imádok mozogni, s nagyon klassz érzés 
látni, hogy mások is ezt teszik velem, kikapcsolva az 
élet  aktuális problémáit. Szuper mikor 20-25 fő 
mozog együtt, de nagyon meghitt, családias tud lenni 
a 10-20 fő közötti létszám is.  

 

Amit a legjobban szeretek az, mikor a saját 
gyermekeim is ott vannak a tornán velem szemben, 
vagy otthon együtt mozgunk a nappaliban.  
Hálás köszönetem a helyszínek biztosításáért Szarvas 
László polgármester úrnak és Visonta Község 
Képviselőtestületének. 

A mozgás nagyon fontos, nemcsak a testnek, a 
léleknek is, hisz nagyon jó dolog tartozni valahova. 
Már olyanok vagyunk páran, mint egy család, 
megbeszéljük az élet nagy dolgait, moziba mentünk 
együtt, sütiztünk, s nemrégiben közösen 
csurdítottunk is.  
Mindenkinek kell, hogy legyen egy hobbija… nos 
nekem a mozgás lett, amit remélem még nagyon 
sokáig tudom csinálni Veletek!  
Az elmúlt 30 évet egy nagy közös tornával 
ünnepeltük meg augusztus 24-én,  hétfőn, 16 órától 
21 óráig a pinceudvaron. 
Gratulálok a sok résztvevő hölgynek, hogy a 
bemelegítést követően mind a 4 különböző órát végig 
mozogták.  
A megszokott aerobik mellett szuper hangulatot 
varázsoltak a zumbások, a Nippon Zengósok is, a 
mozgásokat pedig egy fantasztikus jógaóra zárta. 
Csodálatos érzés volt, amikor 90 fő velem együtt 
tornázott!  

 
A rendezvény végén tombolasorsolást is tartottunk, 
melyre hihetetlen mennyiségű felajánlás érkezett, 
amiért ezúton is köszönet szeretnék mondani minden 
felajánlónak. 
Remélem, még sok-sok éven át mozoghatunk együtt! 

Varga Zoltánné Ildikó 
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DÓZSA GYÖRGY LÖVÉSZKLUB  
Egy tavaly elnyert pályázatnak és Visonta Községi 
Önkormányzat támogatásának köszönhetően egy új 
lőtér megépítésére nyílt lehetőségünk. Emellett 
feltöltöttük lőszerkészleteinket, egységes öltözetet 
vásároltunk versenyzőinknek és még reprezentációra 
is fordíthattunk egy kisebb összeget.  

 
A lőtér építési munkálatai befejeződtek és az év 
elején elszámoltunk a pályázati pénzzel valamint az 
önkormányzati támogatással is. Augusztus közepén 
pedig ünnepélyes keretek között átvettük a 8 
lőállásos légfegyveres automata lőteret Az 
ünnepséghez kapcsolódva egy kistérségi versenyt is 
sikerült lebonyolítanunk. 

 
Az átadó ünnepségen megtisztelt bennünket 
jelenlétével a Magyar Sportlövő Szövetség főtitkára 
Sinka László és a Szövetség program igazgatója Kéri 
Attila is. 
Országos média visszhangja is volt az eseménynek, 
melyben az általunk létrehozott lőtér komplexumot 
követendő példaként említik. 
A 2020-as év klubunk számára sem volt egyszerű. A 
COVID-19 járvány első hulláma teljesen 
megbénította a rendszeres versenyeinket. A helyi, a 
térségi és az országos megmérettetések is törlésre 
kerültek. A járványhelyzet miatt edzéseket sem 
tarthattunk. Ezért a szokásos Önkormányzati 
támogatást sem igényeltük, a pályázati forrást és a 
megtakarításainkat használtuk fel a működéshez.  

Azt gondoltuk, hogy lövészet- és verseny mentes lesz 
ez az évünk, mert pontosan a versenyszezont fedte le 
a vírus elleni védekezés első időszaka.  
Szerencsére júniusban, augusztusban és még 
szeptember elején is volt lehetőségünk versenyeken 
részt venni és mi is rendeztünk versenyt. Az idei év 
első megrendezhető versenye a Domoszlói Klub 
emlékversenye volt. Nagyon örültünk, hogy a 
rendszeres edzések nélkül is szép eredmények 
születtek egyéni érmek tekintetében és a csapatunk is 
dobogós helyezést ért el. Az egyéni érmekért a 
hölgyeket – Banka Amandát, Móriczné Lődi Esztert 
és Ugrai Nikolettet – illeti elismerés. 
Júniusban a Járási Hivatal által szervezett 
gyermektábort láttuk vendégül. Sok gyerkőc tehette 
magát próbára légfegyvereinkkel field target 
bukóinkat célba véve.  

 
Szeptember első hétvégéjén „zártuk” a versenyek 
sorát a Megye Bajnoksággal. Sajnos csapatban ezen a 
megmérettetésen sem remekeltünk, viszont 
egyéniben dobogós eredményünk született, Banka 
Amanda jóvoltából, aki 2. helyezést ért el.   
A fegyvereink megfelelő műszaki állapotban vannak, 
köszönhető a folyamatos karbantartásnak és a 
fegyvermesteri javításnak. A működésünk és a 
fegyvereink tárolása megfelel a hatályos 
törvényeknek. A testület döntésének jóvoltából 
kaptunk egy régi páncélszekrényt, amit felújítottunk 
és alkalmassá tettünk fegyverek tárolására. Így már 
készen állunk a fiatal korosztály képzésére.  
A Dózsa György Visontai Lövészklub Egyesület 
tagjai 2020-ban – a szokatlan körülmények ellenére – 
is sikeresen szerepeltek mind a térségi mind pedig az 
országos versenyeken. Évekkel ezelőtt csapatban  
voltunk eredményesebbek. Idén pedig az egyéni 
eredményeink lettek kiemelkedőek. Azért csapatban 
is sikerült néhány versenyen dobogós helyezést 
elérnünk.  
Remélem, a világjárvány kitombolja magát és a 
következő évet már edzések garmadájával 
kezdhetjük. Bízunk benne, hogy az új lőtér is 
hozzájárul ahhoz, hogy egyre több fiatallal 
megszerettessük a lövészetet és őket mielőbb 
tagjaink között köszönthessük. 

Szarvas László elnök  
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VISONTAI ASZTALITENISZ SE 
Egyesületünk 2020-ban a rendkívüli körülmények 
ellenére is aktívan tevékenykedett, rendszeresen 
edzéseket tartottunk, amikor a zárlatok ezt nem 
akadályozták.  

A tábor idén sem maradt el, az érdeklődés ebben az 
évben a visontaiak részéről nagyobb volt a korábbi 
évekhez képest, és az egyesület sportoló fiataljai 
mellett a Kovács és a Székely család több tagja is 
részt vett az egyhetes táborozáson.  

Idén először délutáni foglalkozásokat is szerveztünk, 
ami újdonságként érdekes programokkal bővítette a 
repertoárt. A népi játékok és a kézműves foglalkozás 
jó szórakozást biztosított gyerekeknek és 
felnőtteknek egyaránt. Az önfeledt játékot a képek is 
jól mutatják.  

 
 

 
A következő években is megpróbáljuk követni ezt a 
módszert, reméljük, így még több sportolni vágyó 
visontai gyermek és felnőtt csatlakozik hozzánk a 
nyári szünetben.  
A 2019-2020-as Heves Megyei Csapatbajnokság I. 
osztályának küzdelmeit sajnos a járvány 
félbeszakította. Csapatunk az őszi idényt (nagy 
küzdelemben az egri és a besenyőtelki csapattal) első 
helyen zárta, sajnos a tavaszi folytatás már a 
bajnokság leállítása miatt meghiúsult. A nyár 
folyamán a csarnok megnyitását követően készültünk 
a következő évi fordulókra, de sajnos idáig nem volt 
mód a bajnokság elindítására. Reméljük 2021 
januárjában elindulhat ismét a csapatbajnokság és 
újra lesznek egyéni versenyek. Ezúton is 
köszönetünket fejezzük ki Visonta község 
Önkormányzatának, hogy biztosítja számunkra a 
lehetőséget a rendszeres edzésre, illetve a versenyek 
megrendezésére. A karantén feloldása után, az 
edzéseken és a bajnoki fordulókon szeretettel várjuk 
az érdeklődő visontai lakosokat, hisz nekünk is  elkél 
a szurkolás .  

 
Az edzéseinken mindig van szabad asztal a ping-
pongozni vágyó helybelieknek. Szeretnénk, ha minél 
többen kapnának kedvet ehhez a nagyszerű sporthoz 
és csatlakoznának a csapatunkhoz. A magam és 
klubtársaim nevében kívánok mindenkinek kellemes 
karácsonyi ünnepeket és boldog újévet. 

Dr Herczeg Béla 
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A  VISONTA SC  2019-2020.  ÉVI 

TEVÉKENYSÉGE ÉS EREDMÉNYEI  
 A Visonta SC  közhasznú egyesület, kifejezetten 
labdarúgás sportágban fejti ki tevékenységét. 
1998.évi megalakulása óta, állandó fejlődésen, 
változáson megy keresztül. A megalakulás óta, én  
látom el az elnöki teendőket, munkámat  2 fő 
elnökségi tag, név szerint,  Kecskés Ferenc és 
Székely Sándor segítette.  A tisztségviselőkön kívül, 
nagyon sok társadalmi munkát végez az egyesületnél 
Lévay András, Szőke László, Szalai Viktor, Kovács 
István, Török Géza és Handrik Mihály.  A felnőtt 
csapatnál az edzői feladatok ellátása is rám hárul. 
A 2019-20. évi megyei II. osztályú pontvadászatban 
felnőtt csapatunk a második helyen végezett, 18 
mérkőzés után, 13 győzelem, 4 döntetlen és 
mindössze 1 vereség a mérleg. 63 lőtt gól mellett 21-
et kapott a csapat.   

A hazai mérkőzéseinket átlagosan, 100 néző előtt 
játsszuk, idegenben is sokszor több a visontai, mint 
hazai néző. Nagyon jó érzés játszani a lelkes és hálás 
visontai közönség előtt.  
A 2020-2021.évi bajnokság félidejében, felemásra 
sikerült szereplésünk, 13 mérkőzésen 5 győzelmet 
arattunk, 5 döntetlent értünk el és 3 mérkőzés zárult 
vereséggel. 35 gólt lőttünk és mindössze 28-at 
kaptunk. A megszerezhető 39 pontból, begyűjtöttünk 
20-at, így, a nyolcadik helyről várjuk a február 27.-i 
folytatást, 5 pontos hátránnyal a dobogósok mögött! 
A járvány miatt két őszi forduló átkerül tavaszra, 
amennyiben a vírus engedi a folytatást.  

 

Azt azért mindenképpen megjegyezném, hogy a nyár 
folyamán, 13 játékos távozott az előző évek 
sikercsapatából. Ezért most a csapatépítés rögös útját 
járjuk, rengeteg tehetséges fiatallal, de ebből 
adódóan, óriási ingadozás mutatkozik a 
teljesítményekben. A torony magasan vezető 
Domoszló otthonában hatalmas meglepetésre 3-0-ra  
győztünk, az utolsó helyen álló Hatvan, pedig egy 
pontot vitt el Visontáról.  

 
U-19, hétköznapi nyelven ifi csapatról egy pár szó. 
Tavalyelőtt a kilencedik helyen tavaly pedig a 
másodikon végzett a csapat. Kiss Diána Linda és 
Dérfi Zoltán felkészítő, illetve irányító munkájának 
eredményeként. A 2019-2020.évi bajnokságban, ezen 
csapatunk minden képzeletet felül múlva, mind a 7 
mérkőzését megnyerte, a maximális 21 pontot 
szerezve, 100%-os teljesítményt nyújtott. 79 gólt lőtt 
és 8 gólt kapott! Kilenc pontos előnnyel várta a 
tavaszi folytatást, ami a koronavírus miatt elmaradt, 
így 22 éves története során először, bajnoki címet 
ünnepelhetett a Visonta SC utánpótlás csapata. 
A 2020-21 es bajnokság őszi szezonjából, 7 
mérkőzés került lejátszásra, 6 győzelem mellett egy 
vereség a mérleg. A 2. helyen várjuk a folytatást, 
azonos pontszámmal az 1. helyezett Zagyvaszántóval. 
Úgy gondolom, kijelenthetem, hogy a 2020-as 
esztendő is sikeres volt.  
Az edzések mellett rendszeresen lehetőséget 
biztosítottunk környező üzemek dolgozóinak is a 
sportolásra, testedzésre. 
Az Önkormányzat minden feltételt biztosít 
számunkra, úgy anyagilag, mint létesítményekben, 
amiért ezúton is köszönetet szeretnék mondani.   
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Rengeteg áldozatvállalással jár ez a sportág, a 
bajnokságban való részvétel, nagyon sok szabadidőt 
emészt fel, úgy a sportolók, mint a vezetők részéről. 
Szinte csak a december hónap a pihenő, a többiben, 
heti négy edzés és minden hétvégén, két mérkőzés 
szerepel a programban. És itt mindig ki kell állni 
megfelelő létszámmal, mert különben kizárásra 
kerülhetnek a csapatok.  
Az elmúlt 22 évben, nem mulasztottam el egyetlen 
mérkőzést sem, sokszor más dolgok rovására ment ez 
az egész, életen át elkísérő szenvedély. Az egyesület 
ügyviteli feladatainak ellátása is egész embert 
igényel, megnövekedett elvárások miatt is. Úgy 
szakmailag mint informatikailag, állandóan képezni 
kell magam, hogy meg tudjak felelni a modern és 
változó világ kihívásainak. 
Nincs is ezzel semmi baj, csak annyi, hogy fiatalabb 
már nem leszek, sőt...   
Az elmúlt 15 évben, sikert-sikerre halmoztunk, 
dicsőséget szerezve településünknek, megyén belül 
állandó rivaldafényben tartva Visontát!  
Lehet, hogy hazánk labdarúgása nem a 
legdicsőségesebb korszakát éli, de az biztos, hogy a 
mai napig is ezt a sportot követik a legtöbben és a 
települések megítélését is nagyban befolyásolja a 
labdarúgásának milyensége.  
A magyar futball nem most éli fénykorát, de 
egyesületünk, és ezáltal szeretett településünk igen! 
Lehet bármilyen a foci megítélése, az tény, hogy 
többen űzik ezt a sportágat, mint az összes többit 
együttvéve, és toronymagasan a legnagyobb 
nézettségnek örvend.  
Egyesületünk elsődleges feladatának a sport, 
kiemelten a labdarúgás megszerettetését tekinti.  
Heti rendszerességgel sportprogramot szervezünk a 
sportszerető lakosság részére, és sportolási 
lehetőséget biztosítunk az erre vágyóknak.  
Fontos megjegyeznem hogy a csapatsport közösség 
formáló ereje sem elhanyagolandó, a későbbiek 
folyamán, bizonyítottan nagy hasznát veszik ennek 
az itt szocializálódott fiatalok. Emellett az egészség 
megőrzésben is elévülhetetlen érdemei vannak a 
rendszeres testedzésnek.  
Az Önkormányzat és a TAO támogatás  segítségével, 
robotfűnyírók járják a futballpályát 24 órában 2019. 
áprilisa óta. Ez nagy terhet és költséget vesz le az 
önkormányzat válláról és kiváló minőségű gyepet 
biztosít állandó jelleggel. 
Várjuk a továbbiakban is a sportolni és szórakozni 
vágyó lakosokat, jó erőt és egészséget kívánok e 
sorok olvasóinak. 
Itt szeretném megköszönni a Polgármester úr, a 
Jegyzőnő és a Képviselő Testület anyagi és erkölcsi 
támogatását. 
 Hajrá Visonta!           

 Dérfi Zoltán elnök 
 

KÉZILABDA  
A Gyöngyösi Kézilabda Klub felkérésére 5 évvel 
ezelőtt elkezdtük a szivacskézilabda oktatását 
iskolánkban. Kezdetben kettő, majd öt csapattal 
vettünk részt az utánpótlás bajnokságokban, több 
mint 40 nyolc-kilenc-tíz éves fiúval és lánnyal. 
Diákjaink az északi régióban Heves, Nógrád és 
Borsod Abaúj Zemplén megye csapataival együtt 
küzdöttek a jó eredményekért. Tanítványink 
Balassagyarmat, Salgótarján, Gyöngyös, Eger, 
Vámosgyörk, Putnok, Ózd, Alsózsolca csapatait is 
sorra megverték. Az elmúlt tanévben is 5 csapattal 
indulhattunk a bajnokságban. U 10-es csapataink 
szerencsére ősszel a mérkőzéseik nagy részét 
lejátszották. A kisebbiekkel sajnos márciustól nem 
tudtunk sem edzeni sem versenyezni a karantén 
miatt, és ősztől sem folytathattuk a felkészülést. 
 

 
Nagy örömünkre szolgál, hogy azok a kis kézisek, 
akikkel elkezdtünk dolgozni, mára már a GYKK 
utánpótlás csapatait erősítik, s méltón lehetünk 
nagyon büszkék rájuk, hiszen heti 4-5 edzésre járnak 
be és maximálisan erősítik új csapataikat. Külön 
elismerés illeti a szülőket, akik összefogva, egymást 
segítik a gyerekek Gyöngyösre szállításában.  

 
Itt szeretném megemlíteni első büszkeségünket, 
Szécsi Alexandrát, aki immár több éve a Váci 
Kézilabda Akadémia korosztályos ifi csapatát erősíti. 

Balogh József, Varga Zoltánné Ildikó edzők 
 

 


